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Dnr 14KS/0225 

 

Kommunstyrelsen 2014-06-04 § 106 

Bestämmelser om ersättningar mm till förtroendevalda och 
politiska sekreterare i Värmdö kommun mandatperioden 2015-
2019, regler för kommunalt partistöd och ersättning för borglig 
vigsel 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

1. Regler för kommunalt partistöd i Värmdö kommun antas. 

 

2. Bestämmelser om ersättning mm till förtroendevalda och politiska 

sekreterare i Värmdö kommun för mandatperioden 2015-2018 antas 

med de ändringar som yrkats av koalitionen. 

 

3. Kommundirektören får i uppdrag att ta fram enhetliga rutiner 

avseende redovisning av partistöd. 

 

4. Nedanstående beslut upphävs 2014-12-31 och ersätts genom 

ovanstående bestämmelser: 

 Riktlinjer för IT-stöd och telefoni för förtroendevalda inom Värmdö 

kommun (2011-02-09 § 37). 

 Kommunstyrelsens beslut om tolkning av arvodesregler (2012-02-01 

§ 1). 

 Kommunstyrelsens beslut om tolkning av arvodesregler (2012-03-07 

§ 9). 

 Beslut om telefon och dator till politiska sekreterare (2013-04-23). 

 

5. Ersättningsbestämmelser för vigselförrättare avseende borgerlig 

vigsel antas. 

  

6. Arvode till vigselförrättare skall utvärderas efter 12 månader i 

kommunstyrelsen mars 2016. 

 
Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Partistöd 

Kommunallagens nya regler för partistöd började gälla den första februari 

2014. Värmdö kommun måste därför anta nya lokala bestämmelser för att 

den nya lagstiftningen ska kunna tillämpas fullt ut. De nya reglerna innebär 

för Värmdö kommun att utbildningsbidraget förändras och införlivas i det 

reguljära partistödet, att kommunen upphör med att betala partistöd om ett 

parti inte fyller sina platser samt att partierna på årsbasis ska redovisa vad 

partistödet använts till. Kommunfullmäktige kommer i och med de nya 

bestämmelserna för partistöd att årligen fatta beslut om dess utbetalning. De 

nya reglerna för kommunalt partistöd i kommunallagen bedöms förtydliga  
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att partistödets syfte är att stärka det lokala partiarbetet med 

kommunmedlemmarna som målgrupp och därigenom förstärka den 

kommunala demokratins funktionssätt. 

 

Ersättning förtroendevalda 

Förslaget till nya bestämmelser om ersättning mm till förtroendevalda och 

politiska sekreterare för mandatperioden 2015-2018 medför inga förändrade 

ekonomiska villkor för att utöva politiska uppdrag. Däremot lyfts regler för 

partistöd ut ur de nya arvodesbestämmelserna och hanteras i ett särskilt 

regelverk i enlighet med Sveriges kommuner och landstings (SKL) 

rekommendationer. 

 

Ersättning vigselförrättare 

År 2013 genomfördes 230 vigslar av vigselförrättare utsedda av 

länsstyrelsen Stockholm. Ett antal kommuner i Stockholm har börjat att ta 

betalt för borgerliga vigslar. Eftersom det är en arbetskrävande uppgift att 

vara vigselförrättare är det rimligt att fastställa att vigselförrättare erhåller en 

ersättning om 1000 kronor som avseende den administration som krävs 

avseende förberedelse och genomförande av vigselceremoni. Avgiftsnivån 

för borgerlig vigsel kommer att föreslås i samband med förslag till 

budget/taxor för 2015. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Bestämmelser om ersättning mm till förtroendevalda och 

politiska sekreterare i Värmdö kommun mandatperioden 2015-2019, regler 

för kommunalt partistöd samt ersättning för borgerlig vigsel, 2014-04-22. 

 
Yrkanden 

Annika Andersson Ribbing (S) yrkar på att ärendet bordläggs i väntan på ny 

nämndorganisation. 

 

Anders Bergman (FP) yrkar att ärendet ska avgöras idag. 

 

Anders Bergman (FP), Malin Åberg Aas (MP) och Marie Bladholm (M) 

yrkar bifall till koalitionens förslag med följande tillägg i 10§ 

”Förtroendevalda har rätt till sammanträdesersättning med undantag av vad 

som följer av §6. Sammanträdesersättning utgår med 1000 kronor för första 

timmen, vari ingår ersättning om 700 kronor för inläsning av ärenden till 

sammanträdet. Därefter utgår ersättning med 120 kronor per påbörjad 

timme, varav minst 30 minuter tagits i anspråk. 

 

Annika Andersson Ribbing (S) yrkar att: 

10§ ”Förtroendevalda har rätt till sammanträdesersättning med undantag av 

vad som följer av 6§. Sammanträdesersättning utgår med 300 kronor första 

timmen. Därefter utgår ersättning med 120 kronor per påbörjad timme, 

varav minst 30 minuter tagits i anspråk. Därutöver utgår 700 kronor i 

inläsningsarvode för ledamot/ersättare som deltagit i sammanträdet” 
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Koalitionen yrkar bifall till kontorets förslag med tillägg i 8§ att ” De två 

första styckena i 8 § under rutan ersätts av: 

 

”Antal arvoderade tjänster ska uppgå till ca 11 årsarvoden (maximalt 12 

årsarvoden) varav ca 4 tjänster som kommunalråd. Arvode skall fördelas 

mellan majoritet och opposition i relation 2-1-1 dvs att majoriteten har 

ordförande och förste vice ordförande rollerna och oppositionen andre vice 

ordförande och ordförandearvodet är dubbelt mot de vice ordföranden. 

 

Kolaitionen yrkar bifall till kontorets förslag i 18 § med tillägg att ”Av 

kommunfullmäktige utsedd begravningsförrättare erhåller ett arvode om 

totalt 1000 kronor per förrättning efter avräkning av länsstyrelsen arvode vid 

begravning av invånare som är folkbokförd i Värmdö kommun.  

 

Av kommunfullmäktige utsedd vigselförrättare erhåller ett arvode om totalt 

1000 kronor efter avräkning av länsstyrelsens arvode per vigselförrättning. 

 

Koalitionens förslag till revidering av regler för kommunalt partistöd i 

Värmdö kommun: 4§, Regler för kommunalt partistöd i Värmdö kommun” 

– En mottagare av partistöd ska årligen, senast den sista april efter 

verksamhetsåret lämna en skriftlig redovisning…”  

 

Anders Bergman (FP) yrkar att ”arvode till vigselförrättare skall utvärderas 

efter 12 månader i kommunstyrelsen mars 2016”. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om ärendet ska bordläggas eller avgöras 

idag. Ordföranden finner att ärendet ska avgöras idag. 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt 

koalitionens förslag med tillägg av Anders Bergmans (FP) yrkande i 10§ 

eller enligt Andersson Ribbings (S) yrkande i 10§ och finner att 

kommunstyrelsen beslutat enligt koalitionens förslag med tillägg av Anders 

Bergmans (FP) yrkande i 10§. 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt 

kontorets förslag med tillägg av kolitionens yrkande i 18§ och 8§ och finner 

att kommunstyrelsen beslutar enligt kontorets förslag med koalitionens 

yrkande. 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt 

Bergmans (FP) yrkande om utvärdering och finner att kommunstyrelsen 

beslutar enligt Bergmans yrkande. 
 
Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr 13SPN/0942 

 

Kommunstyrelsen 2014-06-04 § 107 

Reviderad taxa för slangdragning vid tömning av enskilda 
slamanläggningar 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Komplettering av gällande Slamtaxa för fastland och skärgård med avgift 

för slangdragning vid tömning av enskilda slamanläggningar godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Värmdö kommun reviderar taxa för slangdragning vid tömning av enskilda 

slamanläggningar och återinför den avgift som tidigare togs ut för arbetet 

med tunga slangdragningar. Värmdö kommun har, tillsammans med ett 

flertal andra kommuner, felaktigt uppmanat fastighetsägare med 

anläggningar som kräver längre slangdragning än tio meter att införskaffa 

egen slang för att få slamtömning utförd samtidigt som den tidigare taxan 

för tunga slangdragningar togs bort. Kommunen erbjuder därför de 

fastighetsägare som införskaffat slang på grund av kommunens uppmaning 

att få återlämna denna till vidimerad kostnad men blir då istället debiterade 

den extra avgiften enligt taxeförändringen för tung slangdragning vid 

tömning för avstånd mellan slangtömningsbil och tömningsställe på över 15 

meter. 
 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Reviderad taxa för slangdragning vid tömning av enskilda 

slamanläggningar, 2014-05-12. 
 
Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr 14SPN/0381 

 

Kommunstyrelsen 2014-06-04 §108 

Avslutning av detaljplaneläggning för PFO 
Varvsvägen/Stadingsbacke 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Kommunalt vatten och avlopp byggs, med stöd av befintlig 

byggnadsplan ut till Varvsvägenistadigs backe (13). 

2. Detaljplaneläggning för Varvsägenistadigs backe (13) avslutas. 

 
Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

I det prioriterade förändringsområdet Varvsvägenistadigs backe (13) finns 

33 fastigheter med cirka 40 folkbokförda invånare. Kommunalt vatten och 

avlopp (VA) har byggs ut till ett närliggande område1 och 

samhällsbyggnadskontoret har bedömt att utbyggnaden kan fortsätta till 

Varvsvägenistadigs backe. Samhällsbyggnadskontoret har bedömt att en 

utbyggnad av kommunalt VA kan ske utan upprättande av ny detaljplan och 

att byggrätten i området är tillräcklig för permanent boende. Av denna 

anledning har föreslagits att planläggningen i området Varvsvägenistadigs 

backe (13) avslutas och att kommunalt VA byggs ut med stöd av befintliga 

byggnadsplaner. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Avslutning av detaljplaneläggning för PFO 

Varvsvägen/Stadingsbacke, 2014-04-24. 

 
Yrkanden 

Per-Olof Fransson (KD) yrkar att detaljplanearbetet skall slutföras. 

 

Peter Frej (M) yrkar avslag på Franssons yrkande till förmån för 

samhällsplaneringsnämndens beslut. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt 

kontorets förslag i punkten 1 och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 

kontorets förslag i punkten 1. 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt 

kontorets förslag i punkten 2 eller enligt Franssons (KD) yrkande och finner 

att kommunstyrelsen beslutar i enligt kontorets förslag i punkten 2. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Per-Olof Fransson (KD) lämnar följande skriftliga reservation: 

”Reservation mot beslut att inte göra en detaljplan för Stadigs Backe. 
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2011 beslöt kommunstyrelsen att samhällsplaneringsnämnden skulle starta 

detaljplanearbete för Stadigs Backe. Att samhällsplaneringsnämnden under 

tre års tid, inte har åstadkommit någonting i detta uppdrag är mycket 

märkligt. Att inte rapportera detta misslyckande till kommunstyrelsen är 

ännu mer märkligt. Om kommunstyrelsen fått kännedom om detta, hade 

beslut om omprioritering kunnat ske, alternativt anskaffning av mer resurser 

i form av personal och konsulter. Det som nu delgavs kommunstyrelsen, om 

att den gamla byggplanen ger kommunen rätt att dra VA-ledningar och 

förlägga pumpstation i föreningens mark är felaktigt. 

 

Dessa arbeten kräver godkännande av föreningen. 

Att inte utföra detaljplanen, är ett svek mot berörda medborgare, som då inte 

får större byggrätt samt möjlighet att bygga större komplementbyggnad. 

Att det skulle gå fortare att utföra VA-utbyggnaden är rent nonsens, 

eftersom VA-projekteringen ofta är lika långsam som detaljplanearbetet. 

VA-projekteringen borde starta samtidigt med detaljplanearbetet. I 

grannområdet har VA-arbetena inte slutförts trots att ett och ett halvt år gått 

sedan detaljplanen var klar. Många boende har nu planerat för det beslut 

som tagits för tre år sedan och det borde inte ligga någons intresse att grusa 

deras framtidsplaner på detta sätt. 

 

Beslutsförslaget har inte kommunicerats med de enskilda fastighetsägarna. 

Att de förtroendevalda i kommunstyrelsen, som för 3 år sedan ”gav order” 

om att utföra detaljplanearbetet, nu ger upp och återtar den ”ordern”, ger 

mycket dåliga signaler till nämnderna om att det kommunstyrelsen beslutar 

behöver inte utföras. 

 
Sändlista 

SBK 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0029 

 

Kommunstyrelsen 2014-06-04 §109 

Angående nyemission i Stockholmsregionens Försäkrings AB 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Föreslagen nyemission i stockholmsregionens Försäkring AB (SRF) riktad 

till Sigtuna kommun accepteras. 

 
Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Sigtuna kommun har ansökt om att få bli delägare i stockholmsregionens 

Försäkring AB. Mot denna bakgrund har SRF tillskrivit nuvarande 

aktieägande kommuner och bett om bekräftelse att föreslagen nyemission 

riktad till Sigtuna kommun accepteras. Förvaltningen föreslår att Värmdö 

kommun accepterar nyemissionen. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Angående nyemission i Stockholmsregionens Försäkrings 

AB; 2014-05-16. 

 
Yrkanden 

Per-Olof Fransson (KD) yrkar bifall till kontorets förslag. 
 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt 

Franssons (KD) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 

Franssons yrkande. 

 
Sändlista 

KF 

 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0221 

 

Kommunstyrelsen 2014-06-04 §110 

Nytt avtal om samverkan avseende överförmyndarnämnd 

 
Kommunstyrelsens förslag 

 
Avtal om samverkan i gemensam överförmyndarnämnd mellan Värmdö 

kommun och Vaxholms stad godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beslutade 2010-06-23 § 177 att inrätta en gemensam 

överförmyndarnämnd med Vaxholms stad. Avtalet mellan kommunerna 

innebär i korthet att den gemensamma nämnden fullgör de samverkande 

kommunernas uppgifter som enligt lag eller författning åligger 

överförmyndaren. Överförmyndarhandläggarna, som är placerade i Värmdö 

kommun, har ansvar för beredning och verkställighet av nämndens beslut 

samt att planera och administrera den verksamhet som nämnden ansvarar 

för. Avtalet slöts den förstajanuari 2011 med en giltighetstid längst till och 

med den 31 december 2014. I samverkansavtalet angavs att uppsägning av 

avtal kunde ske 12 månader före avtalets utgång. I annat fall skulle avtalet 

komma att förlängas med fyra år varje gång. Kommunfullmäktige beslutade 

2013-12-11 § 211 att säga upp avtalet med avsikt att se över villkoren och 

eventuellt föreslå förändringar, bland annat ifråga om modell för ersättning 

från Vaxholm. Bifogat förslag till nytt avtal om samverkan i gemensam 

överförmyndarnämnd innehåller ett antal förändringar i jämförelse med 

föregående avtal. Arvode till ställföreträdare kommer att utbetalas av den 

kommun där de är verksamma. Kostnaden för arvoden hänförliga till 

Vaxholms stads ärenden beräknas och faktureras Vaxholms stad och vice 

versa. En annan förändring är att antalet mandat i överförmyndarnämnden 

reduceras till 3 ledamöter och 3 ersättare. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Nytt avtal om samverkan avseende överförmyndarnämnd, 

2013-11-20. 

 
Yrkanden 

Nils-Erik Särnbrink (S) och Anders Bergman (FP) yrkar bifall till kontorets 

förslag. 
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Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt 

Särnbrink m fl., yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 

Särnbrink m fl., yrkande. 

 
Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0167 

 

Kommunstyrelsen 2014-06-04 §111 

VärmdöBostäder ABs hemställan om borgen för 
bostadsfastigheter och förskola vid Charlottendal 

 
Kommunstyrelsens förslag 

 
1. Värmdö kommuns borgen för VärmdöBostäder AB utökas med 185 

mnkr, avseende byggnadskreditiv och slutlig upplåning, för 

investering i bostadsfastigheter och förskola vid Charlottendal 

 

3. Med ändring av tidigare beslut uppgår därmed Värmdö kommuns 

sammanlagda borgen, såsom för egen skuld, för VärmdöBostäder 

AB:s låneförpliktelser till högst 617 mnkr jämte löpande ränta och 

kostnader. 
 
Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen beslutade 2012-2013 att tillstyrka att fastigheten 

Gustavsberg 1:186 bebyggs med permanenta bostäder lämpliga för 

ungdomar och uppdrog vidare till VärmdöBostäder AB att också inrymma 

en förskola med plats för 60- 80 förskolebarn. VärmdöBostäder AB har nu 

ansökt om kommunal borgen för projektet. Byggnationen kommer att 

omfatta förskola, enligt KS uppdrag, samt 132lägenheter. 

Investeringsbeloppet är beräknat till maximalt 185 mnkr. Förvaltningen 

tillstyrker borgen. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Angående nyemission i Stockholmregionens Försäkrings 

AB (SRF), 2014-05-08. 

 
Yrkanden 

Annika Andersson Ribbing (S) yrkar bordläggning av ärendet till dess att 

den rättsliga tvisten med JM är avgjord. 

 

Peter Frej (M) yrkar avslag på Andersson Ribbings (S) yrkande och bifall 

till kontorets förslag. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om ärendet ska bordläggas eller avgöras 

idag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska 

avgöras idag. 

 

Votering begärs. 

 

De som vill att ärendet ska avgöras i dag röstar ja, de som vill att ärendet 

ska bordläggas röstar nej. 
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Peter Frej (M), Marie Bladholm (M), Anders Bergman (FP), Per-Olof 

Fransson (KD), Max Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP) och Monica 

Pettersson (M) röstar ja. 

 

Annika Andersson Ribbing (S), Nils-Eric Särnbrink (S), Kenneth Ehrnstedt 

(S) och Mikael Lindström (S) röstar nej. 

 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar med 7 ja-röster mot 4 nej-

röster att avgöra ärendet idag. 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt Frejs 

(M) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Frejs yrkande. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Socialdemokraterna lämnar följande skriftlig reservation: 

”Vi socialdemokrater är förvånade över att den politiska (M)ajoriteten 

återigen hanterar beslut som innebär stora ekonomiska risker på ett så 

nonchalant sätt. Värmdö kommun fick i början av 2000-talet köpa ett 

markområde av JM för en krona. Marken angränsar till de områden i 

Charlottendal, Kvarndammsringen och Farstadal som JM planerade bygga 

bostäder i. I köpeavtalet redovisas att syftet med affären var att kommunen 

skulle uppföra en förskola på tomten.  

 

Detaljplanerna för området vann laga kraft och bostadsproduktion inleddes 

åren därpå. Trots att beslut togs i början av förra mandatperioden att bygga 

en fullstor friliggande förskola på tomten och en operatör utsetts fullföljdes 

inte beslutet. Någon förskola byggdes aldrig. Kommunen valde att för ett 

par år sedan börja projektera för bostäder på tomten istället. JM kritiserade 

kommunen och menade att det är avtalsvidrigt. Såvitt vi förstår har en viss 

dialog förevarit mellan kommunen och JM. Kommunen fortsatte trots det 

projekteringen. 

 

Nu är kommunen stämd av JM och kräver att markköpet ska återgå. Det vill 

säga de återköper marken för en krona. Vi socialdemokrater har hela tiden 

drivit frågan om byggnation av förskola i Charlottendal. Vi menar att 

platsen är geografiskt strategisk för en fullstor förskola. Bristen på 

förskoleplatser i södra Gustavsberg har varit stor under många år. De 

invånare som köpt bostäder i närområdet har gjort det med förespeglingen 

att området snart ska ha en fin förskola intill.  

 

Vi tycker det är olyckligt att kommunen inte uppfyllt sitt åtagande. Att nu, i 

konflikt med JM, börja bygga är direkt utmanande så länge frågan inte är 

juridiskt avdömd och beslutet innebär en stor risk med skattebetalarnas 

pengar. Om JMs krav på återköp av mark vinner domstolens gehör och 

kommunen har börjat bygga så har vi inte bara gjort fel juridiskt. Vi har 

också orsakat irreparabel åverkan på miljön och framför allt ådragit 

skattebetalarna kostnader som kastas i sjön. 
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Därför yrkade vi socialdemokrater att frågan ska bordläggas till dess att den 

juridiska tvisten är avgjord”. 

 

Mats Skoglund (V) lämnar följande protokollsanteckning: 

”Vänsterpartiet anser att planeringen och produktion av förskolan och 

hyresrätterna vid Charlottendalshöjden är mycket angeläget. Vi har tidigare 

informerats om att JM stämt Värmdö kommun på cirka 40 miljoner kronor 

vilket motsvarar markvärdet vid bostadsbebyggelse. Detta skulle inte 

negativt påverka framtida hyror eller Värmdö Bostäder AB. Nu finns 

uppgifter att JM kräver att få återköpa marken för 1 krona då kommunen 

inte längre avser att uppföra en skola på den aktuella fastigheten. Vid 

dagens sammanträde framförde Vänsterpartiets ersättare önskemål om 

klargörande i form av ett PM angående gällande rättsläge. Tyvärr bifölls inte 

denna begäran”. 

 
Sändlista 

KF 

 

____________ 

  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 15 av 44 

Kommunstyrelsen 2014-06-04 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

 

Dnr 13KS/0349 

 

Kommunstyrelsen 2014-06-04 §112 

Fortsatt försök med allmänhetens frågestund i 
kommunfullmäktige 

 
Kommunstyrelsens förslag 

 
Allmänhetens frågestund ska genomföras vid kommunfullmäktiges 

sammanträden i augusti 2014 och mars 2015. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige har vid två tillfällen (augusti 2013 och mars 2014) 

genomfört försök med allmänhetens frågestund. Erfarenheterna från mötet i 

augusti 2013 ledde till vissa förändringar av regelverket för frågestunden. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Fortsatt försök med allmänhetens frågestund i 

kommunfullmäktige, 2014-04-22. 

 
Yrkanden 

Marie Bladholm (M), Nils-Eric Särnbrink (S) och Per-Olof Fransson (KD) 

yrkar bifall till kontorets förslag. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt 

Bladholm (M) m fl., yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 

Bladholm (M) m fl., yrkande. 
 
Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr 13KS/0288 Kommunstyrelsen 2014-06-04 §113 

Belysningsprogram för Värmdö kommun 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Värmdö belysningsprogram, inklusive bilaga centrala Gustavsberg, 

godkänns. 

 
Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

I beslut om 2011 års budget gav kommunfullmäktige 

samhällsplaneringsnämnden i uppdrag att utarbeta ett förslag till 

belysningsprogram för Värmdö kommun. I maj 2012 gav 

kommunfullmäktige kommunstyrelsen i uppdrag att utarbeta ett 

belysningsprogram för centrala Gustavsberg. Belysningsprogrammet för 

Värmdö kommun har behandlats av samhällsplaneringsnämnden. Den 

bilaga till programmet som berör belysning i centrala Gustavsberg har 

behandlats av kommunstyrelsens gustavsbergsutskott. De två programmen 

har utarbetats parallellt för att skapa samsyn och likhet. 

Samhällsplaneringsnämnden föreslog 140304 § 18 att 

belysningsprogrammet för Värmdö kommun godkänns samt att ett 

ytterligare mål, gällande bländning och ljusföroreningar, läggs till 

programmets föreslagna fyra mål. Kommunstyrelsens gustavsbergsutskott 

föreslog 130508 § 38 att bilaga Centrala Gustavsberg godkänns. 

Förvaltningen föreslår att belysningsprogrammet för Värmdö kommun, 

inklusive bilaga centrala Gustavsberg, godkänns utan tillägg. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Belysningsprogram frö Värmdö kommun, 2014-04-25. 

Bilaga centrala Gustavsberg. 

 
Yrkanden 

Malin Åberg- Aas (MP) och Annika Andersson Ribbing (S) yrkar bifall till 

kontorets förslag. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt Åberg-

Aas (MP) m fl., yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 

Åberg-Aas m fl., yrkande. 

  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 17 av 44 

Kommunstyrelsen 2014-06-04 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

” Den socialdemokratiska gruppen är glada åt att den motion om ett 

belysningsprogram som vi föreslog, och som röstades ned, till slut ändå blev 

verklighet. Vi saknar dock fortfarande barnperspektivet i programmen och 

kommer att verka för att det arbetas in tydligare framöver. 

 

Barn tar sig fram utan vuxna genom att gå och cykla. Eftersom de är kortare 

än vuxna syns de sämre. Utöver att de inte syns lika tydligt för bilister, har 

de sämre kognitiv förmåga än vuxna att agera i trafiken. Vi skulle vilja se att 

kommunen, utöver ett generellt barnperspektiv, ser särskilt till barnens 

behov. Vi vill att Värmdö kommun belyser gångstråk till skolor, 

idrottsplatser, kulturhus, lekplatser, det vill säga platser dit barn går/cyklar 

dagligen/ofta. Vi vill även se lekplatser belysta under dag- och kvällstid, så 

att barnen kan leka ute även under årets mörkare period. 

 

I dag finns exempelvis stora brister kring flera förskolor och skolor. Gång- 

och cykelvägar är dåligt belysta, om de över huvud taget är belysta. Det 

finns också exempel på gator där många barn rör sig på väg till och ifrån 

skolan, med för höga lyktstolpar vars ljus inte belyser sidan av gatan där 

fotgängare rör sig, som till exempel Klostervägen i Lugnet i Gustavsberg. 

 

Vid skolor och förskolor skulle vi socialdemokrater även vilja se särskilt 

belysta övergångsställen, så att barnen lättare syns för bilister. Vi 

socialdemokrater gläds åt policyambitionerna i Värmdös översiktsplan, som 

uttryckligen åtar sig att följa FN:s barnkonvention och uppmärksamma 

barns och ungdomars behov i all planering, och kommer noga att följa att 

dessa uppfylls”. 

 
Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr 13KS/0607 

 

Kommunstyrelsen 2014-06-04 §114 

Förtroendevaldas tillgång till digitala handlingar – 
tilläggsuppdrag från KS  

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner redovisningen. 

2. Förtroendevald i Värmdö kommun ges möjlighet att ansöka till 

respektive ordförande i styrelse och nämnd om mobilt bredband till 

läsplatta. 

 
Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beslutade den 26 mars 2014 att kungörelse och 

handlingar till kommunfullmäktige distribueras digitalt samt att utskick till 

förtroendevalda skickas till respektive @varmdo.se-adress. 1 samband med 

detta beslutade kommunstyrelsen att förvaltningen ska redovisa hur 

kommunen kan ta ansvar för att säkerställa förtroendevaldas tillgång till 

digitala handlingar. Av avgörande betydelse för att digital distribuering ska 

fungera är att förtroendevalda har tillgång till internet. Det är av stor vikt att 

förtroendevalda får kallelse tillhanda för uppgifter om tid och plats för 

sammanträde samt vilka ärenden som ska behandlas. Förtroendevalda i 

Värmdö kommun föreslås därför ges möjlighet att ansöka om mobilt 

bredband för läsplatta i det fall förtroendevalda inte har tillgång till privat 

intenetuppkoppling eller inte kan ta del av kommunens nätverk. 
 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Förtroendevaldas tillgång till digitala handlingar – 

tilläggsuppdrag från KS, 2014-04-07. 

 
Yrkanden 

Annika Andersson Ribbing (S) yrkar bifall till kontorets förslag. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt 

Andersson Ribbings (S) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar 

enligt Andersson Ribbings yrkande. 

 
Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr 11SPN/0304 Kommunstyrelsen 2014-06-04 §115 

Start-PM för Kolvik, delområde K3 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Start-PM för Kolvik, delområde K3 godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Detaljplanearbetet för Kolvik K3, påbörjades 2011 men förutsättningarna 

har förändrats sedan dess och 2012 vann kommunens nya översiktsplan laga 

kraft. Med det förnyade start-PM kommer två fastigheter, Hemmesta 29: l 

och Hemmesta 11:34, undantas från det ursprungliga uppdraget eftersom 

planeringsförutsättningarna för fastigheterna är osäkra. Det gäller frågor 

kring pendelsbåtsbrygga, naturområde, strandskydd och eventuell framtida 

förtätning för bostäder och vägar. Om dessa fastigheter är med i planen för 

K3 finns risk för försening av planarbetet med konsekvenser för övriga 

fastighetsägare och för syftet med planläggning av förändringsområden. 

Planläggning av dessa två fastigheter sker separat i framtiden. 

Detaljplanarbetet kommer ha sin utgångspunkt i kommunens översiktsplan 

2012-2030. 
 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Start-PM för Kolvik, delområde K3, 2014-04-28. 

 
Sändlista 

SBK 

 

____________ 
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Dnr 11SPN/0160 

 

Kommunstyrelsen 2014-06-04 §116 

Antagande av avfallsplan 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Avfallsplan 2014 godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige  

 
Ärendebeskrivning 

Kommunen har tagit fram en ny avfallsplan som utgångspunkt för hantering 

av avfall. Enligt miljöbalken ska kommunen ha en aktuell 

renhållningsordning, avfallsplan med tillhörande avfallsföreskrifter. 

Förvaltningen har tagit fram förslag avfallsplan och avfallsföreskrifter som 

godkänts av samhällsplaneringsnämnden. Förslag till avfallsplan bifogas. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Avfallsplanering 2014, 2014-05-09. 

 
Yrkanden 

Malin Åberg- Aas (MP) yrkar bifall till kontorets förslag. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt Åberg-

Aas (MP) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Åberg-

Aas yrkande. 

 
Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr 13KS/0603 

 

Kommunstyrelsen 2014-06-04 §117 

Antagande av Värmdö kommuns avfallsföreskrifter 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Avfallsföreskrifter för Värmdö kommun antas. 

 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige är enligt 15 kap. miljöbalken skyldig att anta en 

renhållningsordning för kommunen vilken ska innehålla föreskrifter och en 

avfallsplan. Värmdö kommuns befintliga avfallsförordning (fastställd av 

kommunfullmäktige 2008-03-05) är behov av revidering eftersom nya 

rutiner avseende bland annat insamling av matavfall samt hämtning av 

fosforihilor har införts i kommunen. I förslaget till nya föreskrifter 

förtydligas reglerna för tömning av enskilda avlopp samt vilka fraktioner 

som ska kunna sorteras ut i kommunen. Avfallsföreskrifterna följer det 

förslag till föreskrifter som framtagits av Sveriges kommuner och landsting 

i samarbete med Avfall Sverige som är en intresse- och 

branschorganisationen inom avfallshantering och återvinning. Förslaget till 

nya föreskrifter har varit ute på remiss utan att några syn punkter inkommit. 

Avfallsföreskrifterna ersätter avfallsförordningen. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Antagande av Värmdö kommuns avfallsföreskrifter, 2014-

04-14. 
 
Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0185 

 

Kommunstyrelsen 2014-06-04 §118 

Exploateringsavtal avseende Östra Mörtnäs, del av fastigheten 
Mörtnäs 1:12 m fl. 

 
Kommunstyrelsens förslag 

 

Exploateringsavtal avseende Östra Mörtnäs, del av fastigheten Mörtnäs l: 12 

m. fl., godkänns. 

 
Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

För genomförande av detaljplan för Östra Mörtnäs, del av fastigheten 

Mörtnäs 1:12 m.fl. har ett exploateringsavtal upprättats mellan Värmdö 

kommun och Grisslingehöjden KB. Exploatören äger all mark inom 

planområdet men överlåter till kommunen i samband med 

exploateringsavtalets undertecknande all mark avsedd för allmänna 

anläggningar samt område för förskola/vårdenhet utan ersättning. 

Exploateringsavtalet reglerar de ekonomiska och tekniska förhållandena 

avseende exploateringen. Exploatören ska stå för alla kostnader för de 

åtgärder som ska utföras i och med exploateringsavtalet. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Exploateringsavtal avseende Östra Mörtnäs, del av 

fastigheten Mörtnäs 1:12 m fl., 2015-05-12. 
 

Yrkanden 

Peter Frej (M) yrkar bifall till kontorets förslag. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt Frejs 

(M) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Frejs yrkande. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

MP-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

”Miljöpartiet beklagar att möjligheterna för ridningen inte regleras vare sig i 

exploateringsavtalet eller på plankartan, trots att Samhällsplanerings-

nämnden vid flera tillfällen uttryckligen givit detta uppdrag. Grisslinge är en 

getingmidja inte bara för mänskliga transporter utan också för ridningen. 

När den passage som hittills varit relativt fri och möjlig att ta sig fram på till 

häst, byggs igen genom den bebyggelse som planen möjliggör vore det 

önskvärt att det tydliggörs var häst och ryttare ska gå om de behöver ta sig 

från Mörtnäs vidare ut mot Stavsnäs eller Hemmesta. Visserligen är hästen 

att räkna som ett fordon i de flesta fall och ska hålla till på vägbanans högra 

sida i likhet med andra fordon, men för såväl häst och ryttares säkerhet som 

andra trafikanters så är ridvägar alltid att föredra. Vi inom Miljöpartiet 

beklagar att vi inte fått igenom vårt önskemål på denna punkt men hoppas 
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fortsatt att det ska gå att hitta en bra ridväg genom det naturområde som 

bevaras i den nya planen.” 

 

Mats Skoglund (V) lämnar följande protokollsanteckning: 

”Vänsterpartiets ersättare anser att 60 lägenheter (hälften av bostäderna i 

flerbostadshusen) skall upplåtas med hyresrätt samt att dessa skall förmedlas 

av bostadsförmedlingen”. 

 
Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0185 

 

Kommunstyrelsen 2014-06-04 §119 

Antagande av detaljplan för Östra Mörtnäs, del av Mörtnäs 1:12 
m fl. 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Detaljplan för Östra Mörtnäs (del av Mörtnäs l: 12 m.fl.) antas. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Föreslagen detaljplan får Mörtnäs l: 12 m.fl. syftar till att möjliggöra 

bostadsbebyggelse i flerbostadshus och småhus med sammanlagt 115 

bostäder och byggande av skola alternativt vårdinrättning. Dessutom 

möjliggör planen en fartygsbrygga får eventuell framtida trafikering med 

båtar för kollektivtrafik. Planområdet är idag i huvudsak obebyggt och 

utgörs av naturmakt och ett före detta grustäktsområde. Ett flertal 

utredningar och undersökningar har genomförts inför planarbetet och en 

miljökonsekvensbeskrivning har tagits fram. Efter samråd har planförslaget 

ändrats, bland annat på grund av Trafikverkets arbete får ny vägplan får 

grisslingerakan. Synpunkter i samband med utställningen har lett till att 

planen kompletterats med en bestämmelse om högsta ekvivalenta ljudnivå, 

omformulering av bestämmelse om gestaltningskrav på tekniska 

anläggningar, information på plankartan om strandskyddet med mera. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Antagande av detaljplan för Östra Mörtnäs, del av Mörtnäs 

1:12 m fl., 2014-04-28. 

 
Yrkanden 

Peter Frej (M) yrkar bifall till kontorets förslag. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt Frejs 

(M) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Frejs yrkande. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

MP-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

”Miljöpartiet beklagar att möjligheterna för ridningen inte regleras vare sig i 

exploateringsavtalet eller på plankartan, trots att Samhällsplanerings-

nämnden vid flera tillfällen uttryckligen givit detta uppdrag. Grisslinge är en 

getingmidja inte bara för mänskliga transporter utan också för ridningen. 

När den passage som hittills varit relativt fri och möjlig att ta sig fram på till 

häst, byggs igen genom den bebyggelse som planen möjliggör vore det 

önskvärt att det tydliggörs var häst och ryttare ska gå om de behöver ta sig 

från Mörtnäs vidare ut mot Stavsnäs eller Hemmesta. Visserligen är hästen 

att räkna som ett fordon i de flesta fall och ska hålla till på vägbanans högra  
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sida i likhet med andra fordon, men för såväl häst och ryttares säkerhet som 

andra trafikanters så är ridvägar alltid att föredra. Vi inom Miljöpartiet 

beklagar att vi inte fått igenom vårt önskemål på denna punkt men hoppas 

fortsatt att det ska gå att hitta en bra ridväg genom det naturområde som 

bevaras i den nya planen. 
 
Sändlista 

KF 

 

____________ 

 

  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 26 av 44 

Kommunstyrelsen 2014-06-04 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

 

Dnr 13SPN/0235 

 

Kommunstyrelsen 2014-06-04 §120 

Start-PM för ändring av detaljplan för Tjustvik 1:1 m fl, 
Hålludden 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Start-PM för Hålludden godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen beslutade den 26 november 2013 att ett särskilt program 

för Ingarökrysset ska tas fram. Syftet med programmet var att möjliggöra 

infrastrukturförbättring vid bland annat Hålludden. En ökande mängd trafik 

från Ekobacken kräver förbättring av påfartsramp till väg 222. 

Bestämmelserna om markanvändning i befintlig detaljplan Bpl 331 behöver 

därför justeras. Vidare är vägens bredd vid Hålluddsvägen 6,0 meter i 

gällande detaljplan. Dock ska körfältsbredden inte understiga 3,25 meter för 

bussgator enligt kommunens tekniska handbok, vilket medför en vägbredd 

med stödremsa om minst 7,0 meter. Vidare bedömer 

samhällsbyggnadskontoret att huvudmannaskapet av vägområdet ror 

Hålluddsvägen bör vara kommunalt för att exploateringsavtalen för Östra 

Hålludden ska kunna fullföljas. 

 

Inom samma planområde finns ytterligare en pågående planändring initierat 

av JM AB och Artipelag AB med syfte att möjliggöra 

trafiksäkerhetsåtgärder, gång- och cykelväg och byggrätt för en 

servicebyggnad vid parkeringsplats samt ändrat huvudmannaskap för 

Hålluddsvägen från enskilt till allmänt. Därefter har Artipelag AB inkommit 

med ytterligare ansökan om planändring inom detta planområde med syfte 

att möjliggöra en gästhamn samt servicebyggnad på befintlig fartygsbrygga. 

Sammanfattningsvis är syftet med detaljplanen att: 

• Möjliggöra byggrätter för servicebyggnader 

• Ändra huvudmannaskapet för vägen från enskilt till allmänt 

• Möjliggöra breddning av Hålluddsvägen med bibehållen känsla av 

småskalighet och skydd för värdefull kultur- och naturmiljö 

• Möjliggöra kollektivtrafikfält inom planområdet vid trafikplats Hålludden 

samt förbättring av befintlig ramp till väg 222 från Ekobacken i samband 

med projektet "Trafikcentrum Ingarökrysset" 

• Fullfölja exploateringsavtalen för Östra Hålludden. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Start-PM för ändring av detaljplan för Tjustvik 1:1 m fl, 

Hålludden, 2014-05-16. 
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Yrkanden 

Peter Frej (M) och Annika Andersson Ribbing (S) yrkar bifall till kontorets 

förslag. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt Frej 

(M) m fl., yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Frejs 

yrkande. 
 
Sändlista 

SBK 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0243 

 

Kommunstyrelsen 2014-06-04 §121 

Exploateringsavtal för Dragudden, Torsby 1:342 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Exploateringsavtal avseende fastigheten Torsby l :342 godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

För genomförandet av detaljplanen för Torsby l :342 - Dragudden (Torsby 

havsvik) avses två avtal upprättats; ett mellan Värmdö kommun 

(Kommunen) och ägaren till Torsby l :342, Torsby Havsvik AB 

(Exploatören), samt mellan Värmdö kommun (Kommunen) och 

Trafikverket Region Stockholm (Trafikverket). Exploatören ska utföra ett 

antal åtgärder, varav några berör stadsvalls busshållplats invid väg 274, 

därav avtalet med Trafikverket Det är Exploatören som ska stå alla 

kostnader för de åtgärder som ska utföras i och med exploateringsavtalet, 

inklusive busshållplatsen. Kommunen tillförsäkrar dock i avtalet med 

Trafikverket att (på Exploatörens bekostnad) utföra åtgärderna avseende 

busshållplatsen, om Exploatören inte utför dem. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Exploateringsavtal för Dragudden, Torsby 1:342, 2014-05-

20. 

 
Yrkanden 

Peter Frej (M) yrkar bifall till kontorets förslag. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt Frejs 

(M) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Frejs yrkande. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

MP-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

”Vi i Miljöpartiet är glada över att de miljömässiga ambitionerna som finns 

i planen för den nya bebyggelsen på Dragudden också avspeglas i 

exploateringsavtalet i form av Energikrav på bebyggelsen motsvarande lägst 

Miljöbyggnad silver. Att rivningsmaterial från befintliga byggnader ska 

sorteras, om möjligt återvinnas och i övrigt skickas till mottagningsstation 

för avfall och att möjlighet att sortera och återvinna sitt avfall ska finnas på 

området. Genom att en bilpool ska finnas på plats när de boende flyttar in 

minskar behovet av bilar och ett mer hållbart resande kan utvecklas. 

De föreslagna åtgärderna från miljögruppen i Planbeskrivning och 

genomförandebeskrivning antagandehandling Torsby 1:342 på sidan 13 ska 

genomföras vilket också är glädjande. Här finns många åtgärder som leder 
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mot ett mer hållbart boende med växthus, laddstolpar, odlingsmark, 

cykelparkeringar, gemensamhetslokaler  och energieffektiv utebelysning”. 
 
Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr 11SPN/0312 

 

Kommunstyrelsen 2014-06-04 §122 

Antagande av detaljplan för Dragudden, Torsby 1:342 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

1. Detaljplan för Torsby l :342 Dragudden antas. 

 

2. Granskningsutlåtandet godkänns. 

 
Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Dragudden är ett naturskönt område beläget i norra delen av Torsby. Torsby 

är ett prioriterat förändringsområde (PFO) i kommunens antagna 

översiktsplan. Planområde för Torsby l :342 Dragudden ligger strax norr om 

PFO för Torsby. Förslaget till detaljplan prövar markanvändning för 

bostadsändamål om 66 bostäder som uppförs i rad- och parhus i en öppen 

och gårdsbildande struktur där även växthus och odlingslotter planeras. 

Detaljplanen har utarbetats i enlighet plan- och bygglagen (PBL 2010:900). 

Befintlig bebyggelse planeras att rivas och ersättas i och med 

planläggningen av fastigheten. Detaljplanearbetet för Torsby l :342 

Dragudden har en ambition att skapa ett bostadsområde som ligger i 

framkant vad gäller hållbart samhällsbyggande. Vidare är syftet öppna upp 

och tillgängliggöra naturmarken och strandområdet för boende, närboende 

och allmänhet. All naturmark sparas och skyddas i och med planläggning 

och större delen av åkermarken planeras för odlingsändamål. 

 

Planförslaget har reviderats i enlighet med inkomna synpunkter från bland 

annat sakägare i samband med att förslaget skickats för samrådsbehandling 

under februari 2013. Detaljplanen ställdes sedermera ut för granskning i 

februari 2014. Totalt inkom 20 synpunkter varav åtta från fastighetsägare 

eller enskilda personer som exempelvis hade invändningar mot exploatering 

av området, mot bebyggelsens utformning, ianspråktagande av åkermark 

samt ökad trafik och vägstandard. Länsstyrelsen framförde att de utifrån 

kända förutsättningar inte finner någon anledning pröva kommunens 

antagandebeslut eller upphäva detaljplanen med stöd av 11 kap. Il§ PBL. 

Synpunkterna har i några fall föranlett mindre förändringar i förslaget till 

detaljplan men till största delen kvarstår samma bestämmelser. Exempelvis 

har detaljplaneförslagets text om strandskyddets upphävande kompletterats 

och strandskyddslinjer har gjorts tydligare. Samtliga förändringar är av den 

omfattningen och karaktär att samhällsbyggnadskontoret bedömer att 

eventuellt justering kan göras efter utställning. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Antagande av detaljplan för Dragudden, Torsby 1:342, 

2014-05-06. 
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Yrkanden 

Peter Frej (M) yrkar bifall till kontorets förslag. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt Frejs 

(M) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Frejs yrkande. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

MP-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

”Vi i Miljöpartiet är glada över de miljömässiga ambitionerna som finns i 

planen för den nya bebyggelsen på Dragudden. Genom att bygga 

energieffektivt och ha höga ambitioner vad gäller återvinning av material i 

befintliga byggnader, inrätta en bilpool och ge goda möjligheter att sortera 

och återvinna sitt avfall inom området tillsammans med åtgärder som att 

säkra gemensam odlingsmark, växthus, laddstolpar, cykelparkeringar, 

gemensamhetslokaler och energieffektiv utebelysning är det vår 

förhoppning att denna plan ska ge möjlighet att skapa ett bostadsområde 

som kan fungera som exempel på ett långsiktigt hållbart boende”. 
 
Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0284 Kommunstyrelsen 2014-06-04 §123 

Deltagande i Östersjöutmaningen – internationellt närverk med 
fokus på vattenskydd 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Aktivt deltagande i Östersjöutmaningen. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Östersjöutmaningen är ett kostnadsfritt, internationellt nätverk som 

fokuserar på vattenskydd och som är öppet för alla aktörer. Nätverket har 

sitt ursprung i Finland, det utvecklas och expanderar till alla östersjöländer. 

Värmdö kommun har nu fått en direkt inbjudan att bli deltagare. Östersjöns 

miljö är ett påtagligt problem för vår skärgårdskommun och vi är beroende 

av samarbete i olika former för att åstadkomma varaktiga lösningar. 

Deltagande i Östersjöutmaningen ger oss ökade möjligheter till ett sådant 

samarbete. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Deltagande i Östersjöutmaningen – internationellt närverk 

med fokus på vattenskydd, 2014-05-21. 

 
Yrkanden 

Anders Bergman (FP), Malin Åberg-Aas (MP), Nils-Erik Särnbrink (S) och 

Per-Olof Fransson (KD) yrkar bifall till kontorets förslag. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt 

Bergman (FP) m fl., yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 

Bergmans m fl., yrkande. 
 
Sändlista 

KLG 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0002 

 

Kommunstyrelsen 2014-06-04 §124 

Delgivningar 

 Svar på skrivelse om att polisen stänger polisstationen i Gustavsberg 

under sommaren, Polismyndigheten i Stockholms län. 

 Strategi för jämställdhetsintegrering i Stockholms län, Länsstyrelsen 

i Stockholms län. 

 Medborgarförslag om att enbart upphandla livsmedel som uppfyller 

miljöstyrningsrådets baskrav, Peter Wallenberg. 

 Skrivelse om att kommunerna måste prioritera de allmänna 

samlingslokalerna, Våra Gårdar. 

 Information kring miljödepartementets handläggning av detaljplan 

för Kulla-Karby. 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0003 

 

Kommunstyrelsen 2014-06-04 §125 

Delegationsbeslut 

 Undantag från alkoholförbud, kommundirektören. 

 Undantag från alkoholförbud, kommundirektören. 

 

____________ 
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Dnr 13KS/0632 

 

Kommunstyrelsen 2014-06-04 §126 

Svar på motion (S) om införande av medborgarförslag 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Motionen bifalls. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Lennart Karlsson (S) m.fl. och Henrik Paulsen (-) har i en motion föreslagit 

att ärende får väckas av den som är folkbokförd i kommunen i fullmäktige, 

d.v.s. genom medborgarförslag. Vidare föreslås att kommunstyrelsen 

utarbetar en ny rutin får medborgarförslag. 

Kommunfullmäktige beslutade den 29 september 2011 att infara e-förslag 

som ett alternativ till medborgarförslag samt antog riktlinjer får hantering av 

e-förslag i Värmdö kommun. Värmdö kommuns medborgare har i dag goda 

möjligheter att lämna e-förslag. På så sätt tillvaratas kommuninvånarnas 

engagemang får den kommunala utvecklingen på ett, får både medborgaren 

och kommunen, effektivt och demokratiskt sätt. Att infara medborgarförslag 

skulle medföra högre administrativa kostnader samt en längre 

handläggningstid får hantering av förslag. Mot bakgrund av detta föreslås 

motionen avslås. 
 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Svar på motion om införande av medborgarförslag, 2014-

03-21. 

Motion. 

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S) yrkar bifall till motionen. 

 

Koalitionen yrkar att avslå motionen. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar att bifalla 

eller avslå motionen och finner att den avslås. 

 

Votering begärs. 

 

De som avslår motionen röstar ja, de som bifaller motionen röstar nej. 

 

Peter Frej (M), Marie Bladholm (M), Anders Bergman (FP), Per-Olof 

Fransson (KD) och Monica Pettersson (M) röstar ja. 

 

Nils-Eric Särnbrink (S), Kenneth Ehrnstedt (S), Mikael Lindström (S), Max 

Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP) och Mats Skoglund (V) röstar nej. 
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Ordföranden finner att med 6 nej-röster mot 5 ja-röster så beslutar 

kommunstyrelsen att bifalla motionen. 

 
Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr 13KS/0641 

 

Kommunstyrelsen 2014-06-04 §127 

Svar på motion (C) om giftfri kommun 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Motionen anses besvarad. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Motionären Hans Lindqvist (C) har gett förslag på åtgärder för Värmdö 

kommun inom området giftfri miljö. Värmdö kommun bedriver redan idag 

ett omfattande arbete med att minska gifter i verksamheten genom 

implementeringen av plan för skadliga ämnen som kommunstyrelsen fattade 

beslut om i april 2013. Motionen föreslås avslås. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Svar på motion (C) om giftfri kommun, 2014-04-30. 

Motion. 

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S) yrkar att motionen ska bifallas. 

 

Koalitionen yrkar att motionen anses besvarad. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar att anse 

motionen besvarad eller att kommunstyrelsen bifaller motionen och finner 

att motionen anses besvarad. 

 
Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0128 

 

Kommunstyrelsen 2014-06-04 §128 

Svar på motion (C) om Nya slussen 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Motionen avslås. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Motionären, Hans Lindqvist (C), vill att kommunen kontaktar Stockholm 

stad får att försäkra sig om att man inte börjar bygga om Slussen förrän en 

helhetslösning finns med bussterminal kvar på nuvarande plats är klar, med 

fyra filer kvar under byggtiden, med påfart till Skeppsbron under byggtiden 

samt med säkerhetsaspekterna granskade. Vidare vill motionären att staden 

bildar en genomförandegrupp med deltagare från även landstinget, Nacka 

och Värmdö. Lindqvist föreslår att saltsjöbanan ska gå till nuvarande 

stationsläge under byggtiden och att Slussen plan B prövas noga. Motionen 

föreslås avslås får att flertalet av motionärens förslag inte är genomförbara. 

Utan stora trafikomläggningar är det inte möjligt att successivt riva och 

bygga upp den nya trafiklösningen. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Svar på motion (C) om Nya slussen, 2014-04-23. 

Motion. 

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S) yrkar på att motionen anses besvarad. 

 

Koalitionen yrkar på att motionen avslås. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar att avslå 

motionen eller anse motionen besvarad och finner att motionen avslås. 

 
Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr 12KS/0561 

 

Kommunstyrelsen 2014-06-04 §129 

Värmdö kommuns deltagande i EU-projektet CityFied 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Värmdö kommun fullföljer deltagandet i EU-projektet CityFied, 

delprojekt Smart Cities 2013: ”Demonstration of optimised energy 

systems for high performance-energy districts topic”. 

2. Kostanden för projektet debiteras budgeterade medel för hållbarhet. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

EU-projektet CityFied syftar till att lyfta fram miljövinster som kan göras 

när man energieffektiviserar bostäder och energisystem på ett 

kostnadseffektivt sätt. Projektet har beviljats nästan 50 miljoner kronor i 

EU-bidrag och är en del av ett större EU-projekt för energieffektivisering, 

där aktörer även i Spanien, Turkiet, Belgien och Tyskland ingår. Projektet 

startade i april 2014 och pågår under en femårsperiod. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Värmdö kommuns deltagande i EU-projektet CityFied, 

2014-05-27. 

 
Yrkanden 

Anders Bergman (FP) yrkar bifall till kontorets förslag med tillägget att 

”Kostanden för projektet debiteras budgeterade medel för hållbarhet”. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt 

kontorets förslag med tillägg av Bergmans (FP) yrkande och finner att 

kommunstyrelsen beslutar enligt kontorets förslag med tillägg av Bergmans 

(FP) yrkande. 

 
Sändlista 

KLG 

 

____________ 
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Dnr  

 

Kommunstyrelsen 2014-06-04 §130 

Uppdrag angående utvärdering/översyn av gällande 
skolorganisation. 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Ta fram en handlingsplan/beskrivning för processen och brett göra en 

utvärdering/översyn av gällande skolorganisation, för att få fram en 

långsiktigt hållbar organisation. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Inför läsåret 2013/2014 infördes en ny skolorganisation i kommunen. Under 

hösten 2013 samlade Folkinitiativet in ca 3800 namnunderskrifter gällande 

en ny skolorganisation, på frågeställningen: 

 

”Jag vill att Värmdö kommun tar fram en ny skolorganisation tillsammans 

med berörda föräldrar, lärare och kommunens nämnder? Meningen är att 

den nya skolorganisationen ska förankras och beslutas med största möjliga 

majoritet.” 

 

Kommunfullmäktige beslutade i oktober att en folkomröstning skulle 

genomföras 25 maj 2014, samma dag som valet till EU-parlamentet. 

 

Folkomröstningens frågeställning som beslutades i kommunfullmäktige 

blev: 

 

Tycker du att kommunen ska ta fram en ny skolorganisation med berörda 

föräldrar, lärare och kommunens nämnder? Meningen är att den nya 

skolorganisationen ska förankras och beslutas med största möjliga majoritet. 

Röstande kunde välja rösta ja, nej eller blankt. 

 

Resultatet av folkomröstningen har givit vid handen att 36 % av de 

röstberättigade i Värmdö kommun deltog i folkomröstningen och resultatet 

visar att av dessa har 75 % röstat ja, 12 % nej, 12 % blankt och 1 % ogiltiga. 

 

Utifrån detta resultat önskar vi nu gå vidare genom att ta fram en 

handlingsplan/beskrivning för processen och brett göra en 

utvärdering/översyn av gällande skolorganisation, för att få fram en 

långsiktigt hållbar organisation. 

 
Handlingar i ärendet 

Skrivelse, Uppdrag angående utvärdering/översyn av gällande 

skolorganisation, 2014-06-03. 

  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 41 av 44 

Kommunstyrelsen 2014-06-04 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

 
Yrkanden 

Koalitionen yrkar på att ta fram en handlingsplan/beskrivning för processen 

och brett göra en utvärdering/översyn av gällande skolorganisation, för att få 

fram en långsiktigt hållbar organisation. 

 

S-gruppen yrkar bifall till koalitionens förslag med tillägg att: 

1. Den socialdemokratisk gruppen yrkar att det sista stycket stryks i 

skrivelsen/uppdrag kompletteras enligt följande: Utifrån detta 

resultat önskar vi nu gå vidare genom att ta fram en 

handlingsplan/beskrivning för processen ”inklusive dialog med 

berörda” och brett göra en utvärdering/översyn av gällande 

skolorganisation, för att få fram en långsiktigt hållbar organisation. 

2. Att redovisningen av uppdraget ska ske vid kommunstyrelsens 

sammanträde i augusti. 

 

Peter Frej (M) yrkar avslag på s-gruppens yrkande till förmån för 

koalitionens yrkande. 

 

Mats Skoglund (V) yrkar på att utreda och lämna förslag på alternativ till 

nyttjandemodellen. 

 

Anders Bergman (FP) yrkar avslag på Mats Skoglunds (V) yrkande. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt 

kollationens förslag eller enligt s-gruppens yrkande och finner att 

kommunstyrelsen beslutar enligt koalitionens yrkande. 

 

Votering begärs. 

 

De som bifaller koalitions förslag röstar ja, de som bifaller s-gruppens 

yrkande röstar nej. 

 

Peter Frej (M), Marie Bladholm (M), Per-Olof Fransson (KD), Max 

Ljungberg (MP) och Malin Åberg Aas (MP) och Monica Pettersson (M) 

röstar ja. 

 

Nils-Eric Särnbrink (S), Kenneth Ehrnstedt (S), Mikael Lindström (S) och 

Mats Skoglund (V) röstar nej. 

 

Ordföranden finner att med 6 ja-röster mot 4 nej-röster så beslutar 

kommunfullmäktige att bifalla koalitionens förslag. 

 

Ordföranden ställer proposition på Skoglunds (V) yrkande mot avslag och 

finner att kommunstyrelsen beslutat att avslå Skoglunds (V) yrkande. 
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Reservationer och protokollsanteckningar 

Malin Åberg-Aas (M) lämnar följande protokollsanteckning: 

”Vi i Miljöpartiet tackar alla som röstat i folkomröstningen och stödjer 

folkomröstningsresultatet fullt ut. Oavsett vad som varit ser vi i framåt och 

tänker arbeta ännu hårdare för att skapa dialog kring politiska beslut, innan 

de fattas. Under mandatperioden har vi utvecklat vårt arbete för ökad dialog 

med våra medborgare. Ett tjugotal medborgardialoger har genomförts inom 

många olika områden, möjligheter att lägga E-förslag och ställa frågor 

direkt till politiker i kommunfullmäktige har införts och på riksnivå har MP 

drivit på för att möjliggöra för folkinitiativ att väcka folkomröstningar om 

frågor som engagerar dem.  

 

Just skolfrågor är ett område som väcker många människors engagemang. 

Det visar att skolan är viktig, den berör många människor. I vår dialog med 

värmdöborna inför och i samband med folkomröstningen, har vi fått många 

tankar och idéer om vad vi borde göra och vad som kan förbättras. Många 

frågor gäller tryggheten i våra skolor, vikten av att barnen får en god tillsyn, 

blir sedda och bekräftade. Men även att de får en bra undervisning. Många 

har intressanta tankar om hur skolans arbetssätt och innehåll kan förändras 

och förbättras. 

 

Dessa tankar om klass- och gruppstorlekar, elevernas böcker och 

arbetsmaterial, tillgång till datorer och IT tar vi med oss i vårt fortsatta 

arbete med att förbättra och utveckla Värmdö skolor.  

 

Idag har vi sju mindre och sju större skolor i kommunen. Fyra fristående 

och tio kommunala. Inga skolor lades ner under mandatperioden 2010-2014, 

tvärtom var flera nedläggningshotade, och genom flera beslut har vi lyckats 

behålla alla skolor och stärkt skolornas möjlighet att utveckla sina 

verksamheter. Utbildningsstyrelsen har efter sitt beslut fört dialog med 

föräldraföreningar och föräldraråd och vid dessa har endast en skolas 

föräldrar tydligt uttryckt att de önskar en förändring. Kyrkskolan.  

Vid övriga skolor behöver utmaningar mötas och ansvar och inre 

organisation tydliggöras.  

 

För att möta dessa behov av förbättringar, föreslår vi i Miljöpartiet i Värmdö 

i en motion att förvaltningen utreder möjligheterna att inrätta kommunala 

friskolor och hur ett stärkt stöd för mindre skol- och förskolenheter kan 

utformas. Vi i Miljöpartiet önskar mer dialog mellan beslutsfattare och 

medborgare och vi har lärt oss mycket av denna process. Vi kommer nu 

fortsätta lyssna på vilka förändringar det är värmdöborna önskar och vi 

kommer beskriva vad som krävs för att de ska kunna genomföras”. 

 

Mats Skoglund (V) reserverar sig mot beslutet: 

”Tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) reserverade sig till förmån för 

eget yrkande dvs. bifall till socialdemokraternas yrkande samt 

Vänsterpartiets tilläggsyrkande”. 

  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 43 av 44 

Kommunstyrelsen 2014-06-04 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

”En folkomröstning om en översyn av skolorganisationen i kommunen har 

hållits. Utslaget var entydigt. 75 procent röstade ja, 12 procent röstade nej. 

Valdeltagandet var ovanligt högt för en lokal folkomröstning, 38,3 procent 

deltog. 

 

Vi socialdemokrater redovisade redan före valet att vi vill följa 

folkomröstningens utslag. Flera partier gjorde samma sak. Moderaterna har 

varit partiet som inte velat förbinda sig kring hur de ska förhålla sig till ett 

valresultat. Med ett så tydligt utslag menar vi att det är önskvärt att 

medborgarna ges en tydlig återkoppling kring hur kommunen kommer 

hantera frågan. Och att återkopplingen bör ges före höstens val. Därför 

förvånas vi när (M)ajoritetspartierna vill skjuta på detta över valet och inte 

lämna besked. Initiativet till folkomröstningen är i sig ett underbetyg till 

kommunens sätt att hantera den nya skolorganisationen.  

 

Det hade varit fullt möjligt att till augustimötet med kommunstyrelsen få 

tillbaka ett förslag som redovisar hur processen ska se ut. Vid dagens möte 

valde samtliga (M)ajoritetspartier, M, FP, MP och KD att istället låta 

värmdöborna gå till höstens val utan besked om vad folkomröstningens 

resultat ska leda till. Det är riktigt dåligt”. 

 
Sändlista 

KLG 

 

____________ 
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Dnr  

 

Kommunstyrelsen 2014-06-04 § 131 

Övriga frågor 

S-gruppen anmälde två övriga frågor till kommunstyrelsen sammanträde: 

 

 Kulturhuset 

 Budgetprinciper 

 

Kommundirektören redogjorde för ovanstående punkter. 

 


